
خبر کوتاهاخبار
مرگ ۱۲ هزار پرنده در میانکاله تایید شد؛

 بررسی شک و گمان ها درباره مرگ پرندگان

:HSE شهردار منطقه چهار تهران در جلسه ارزیابی نشان تعالی

رعایت مسایل ایمنی اولویت نخست پروژه های  اجرایی منطقه چهار

داستان واقعیت اقلیم جدید ایران؛ خشکسالی، گرما و سیل!

محقق ایرانی: کاری نکنیم مناطقی از ایران غیرقابل زندگی می شود

نشست شهردار منطقه 7 با شهرداران مدارس

پرنده  هزار   ۱۲ تاکنون  درحالی 
سازمان  اعلام  اساس  بر  میانکاله  در 
تلف  بوتولیسم  سم  علت  به  دامپزشکی 
درباره  زنی ها  گمانه  برخی  که  شده اند 
تالاب  آب  به  کشاورزی  سموم  ورود 
طعمه های  از  استفاده  حتی  و  میانکاله 
شده  مطرح  شکارچیان  توسط  آلوده 
حیات   مدیریت  دفتر  مدیرکل  است. 
زیست  محیط  حفاظت  سازمان  وحش 
با  ارتباط  در  عواملی که  تمام  می گوید: 
میانکاله  در  پرندگان  شدن  تلف  بحث 
مطرح شده است پس از مدیریت بحران 

در منطقه بررسی خواهد شد.
درباره  منتظمی  شهاب الدین 
در  مهاجر  پرندگان  تلفات  آمار  آخرین 
اساس  بر  کرد:  اظهار  میانکاله  تالاب 
دامپزشکی  و  زیست  محیط  اداره  اعلام 
استان مازندران تا عصرشنبه )۱۲ بهمن 
ماه( ۱۲ هزار پرنده در این منطقه تلف 
نامساعد  شرایط  دلیل  به  است.  شده 
جوی در میانکاله هنوز آمار جدیدی از 

تلفات به دست نیاورده ایم.

که  پرسش  این  به  پاسخ  در  وی 
زیست  محیط  حفاظت  سازمان  آیا 
شائبه هایی را که در مورد مرگ پرندگان 
یا  به  آب  سم  ورود  جمله  از  میانکاله 
توسط  آلوده  طعمه های  از  استفاده 

بررسی  مورد  شده،  مطرح  شکارچیان 
داد:  توضیح  خیر؟  یا  است  داده  قرار 
کشاورزی،  سموم  اگر  که  بپذیریم  باید 
صنعتی و ... به طور مستقیم به آب وارد 
ماهیان  از جمله  آبزیان  بود، سایر  شده 

درحالی که  می شدند  تلف  باید  نیز 
میانکاله  در  شدگان  تلف  زیاد  جمعیت 

پرندگان کنار آبزی هستند.
حیات   مدیریت  دفتر  مدیرکل 
زیست  محیط  حفاظت  سازمان  وحش 

ادامه داد: تعداد زیادی پرنده مهاجر کنار 
آبزی در نقاط کم عمقی تلف شده اند که 
مناطق  آن  در  اکسیژن  کاهش  احتمال 
وجود دارد بنابراین حتی می توان گفت 
تالاب  بالادست  به  آب  نشدن  وارد  که 
و  ایجاد  را  بی هوازی  شرایط  می تواند 

سبب تولید بوتولیسم شود.
اینکه  به  اشاره  با  منتظمی 
نتایج  رسمی  به طور  دامپزشکی  سازمان 
مرگ  علت  درمورد  خود  آزمایش های 
پرندگان در میانکاله را اعلام کرده است، 
گفت: درحال حاضر اقدامی که باید انجام 
داد مدیریت لاشه ها و جمع آوری و دفن 
در  اقدام  این  که  است  آن ها  بهداشتی 
گفته  به  است.  انجام  حال  در  منطقه 
با  ارتباط  در  که  عواملی  سایر  منتظمی 
میانکاله  در  پرندگان  شدن  تلف  بحث 
مطرح می شود پس از مدیریت بحران در 
منطقه بررسی خواهد شد همچنین مرگ 
بوتولیسم  سم  اثر  بر  پرنده  زیادی  تعداد 
موضوع نادری است که نیاز به بررسی های 

بیشتر در ارتباط با علت تولید آن دارد.

شهردار منطقه چهار تهران در جلسه ارزیابی 
عملکرد بر مبنای نشان تعالی  HSE منطقه چهار 
صحیح  بندی  اولویت  با  و  بینانه  واقع  اقدامات  بر 
تاکید داشت و گفت: نگاه به مسایل نباید مطلق گرا 
باشد بلکه با نگاهی واقع گرایانه می توان اقدامات 

اساسی را شاهد بود.
منطقه  شهرداری  عمومی  روابط  گزارش  به 
چهار، »محمد محمددوست« شهردار منطقه چهار 
که  منطقه   HSE تعالی  نشان  ارزیابی  جلسه  در 

منطقه  این  شهرداری  عملکرد  بررسی  هدف  با 
برمبنای مسایل ایمنی، بهداشتی و محیط زیستی 
و ارزیابی نفوذ این سه محور در فعالیت های جاری 
شهرداری منطقه چهار و با حضور دکتر دانش مدیر 
ارزیابی نشان  سامانه HSE شهرداری تهران، تیم 
تعالی HSE دانشگاه تهران از وزارت علوم، معاونان 
و مدیران منطقه برگزار شد، ضمن اشاره به ضرورت 
و التزام رعایت مقررات ایمنی بر زمان به موقع این 

اقدامات تاکید کرد.

بهداشت،  که  است  بدیهی  این  گفت:  وی 
و  مسائل  تمامی  در  باید  زیست  محیط  و  ایمنی 
که  هرکجا  و  شود   رعایت  ها  شهرداری  اقدامات 
هم  دردسرهایی  است  نشده،  رعایت  مسایل  این 
برای خود شهرداری و هم شهروندان ایجاد شده که 
نمی شود به آسانی از آن گذشت. محمددوست در 
اقداماتی  آنچه که مسلم است  این خصوص گفت: 
است که از این به بعد در حال شکل گیری است 
براساس  مسایل  تمامی  تا  هستیم  ملزم  همگی  و 

قوانین ایمنی، زیست محیطی و منطبق بر مقررات 
ایمنی باشد.شهردار منطقه چهار در پایان به کنترل 
مسائلHSE در پروژه های فضای سبز که به طور 
مستقیم با شهروندان در ارتباط است، به طور ویژه 
ارزیابی  این  نتایج  است  ذکر  قابل  داشت.  تاکید 
در  جاری  سال  اسفندماه  و ششم  پنجم  تاریخ  در 
شهردار  توسط   HSEنشان تعالی  مدل  جشنواره 
برتر  نتایج  و  اعلام  مناطق  شهرداران  به  تهران 

مشخص خواهد شد.

نیو صدر
قبلی  سال های  خشکسالی های  و  ایران  در  اخیر  بارش های 
است،  آورده  وجود  به  ایران  اقلیم  آینده  با  رابطه  در  زیادی  سوالات 
سوالی که محقق ایرانی در موسسه فدرال علوم و تکنولوژی سوییس 

به آن پاسخ داد.
که  باران هایی  ناگهان  و   ... خشکسالی  خشکسالی،  خشکسالی، 
اقلیم  روز  و  حال  توضیح  این  می شوند،  تبدیل  سیل  به  زمین  روی 
امروز ایران است، اقلیمی که به گفته محققان گرمایش زمین آن را 
از  ابتدای امسال مناطقی مختلف  به این حال و روز رسانده است.از 
ایران درگیر سیل های مرگباری شدند، از سیل های گلستان، لرستان، 
شیراز و ... در فروردین ماه، تا سیل های چند روز اخیر در سیستان 
و بلوچستان، استانی که سال ها خشکسالی روستاهای آن را خالی از 
سکنه کرده بود.کارگروه هواشناسی و اقلیم شناسی هیات ویژه گزارش 
ملی سیلاب ها، علت بارش های فروردین را به گرمایش کره زمین به 
دلیل انتشار گازهای گلخانه ای و تغییراقلیم ناشی از این گرمایش ربط 
داده بود و بهلول علیجانی مسئول این کارگروه هم ارتباط سیل های 
اتفاقات  این  کرد.اما  تایید  را  تغییراقلیم  با  اخیر سیستان وبلوچستان 
از  خارج  در  ایرانی  محققان  از  گروهی  توسط  پیش  سال ها  همگی 
کشور تایید شده بود، در تحقیقی که بیش از ۲ سال پیش در مجله 
نیچر منتشر شده بود این افراد هشدار داده بودند که تعداد باران های 
سیل آسا در برخی از مناطق ایران با گرمایش زمین، بیشتر می شود. 
در  زباله  و  زیرزمینی  آب های  خارک،  گروه  رییس  عباسپور،  کریم 
موسسه فدرال علوم و تکنولوژی سوییس، یکی از این محققان است.

او معتقد است که حوادث اخیر تاییدی برای پیشبینی مطالعه 
آن ها بود و ایران با یک واقعیت جدید اقلیمی روبرو شده است، البته 
به گفته او چرایی تبدیل این بارش ها به سیل نه به تغییراقلیم بلکه 
به اقداماتی که انسان روی زمین انجام می دهد مرتبط است: »من در 
تلاش نیستم تا آینده ای پر از عذاب و غم را پیش بینی کنم اما ما باید 
از طبیعت و از واکنش آن نسبت به آنچه که ما غیر مسئولانه انجام 
می دهیم، آگاه باشیم. ما نمی توانیم همه چیز زمین را حفاری کنیم و 
آن ها را برای ساخت کالاهای بیهوده بسوزانیم. ما نمی توانیم زمین را 
با مواد شیمیایی سمی به روشی که قبلًا انجام داده ایم ، آلوده کنیم. 
ما نمی توانیم مانند گذشته جنگل ها، رودخانه ها و دریاچه ها را از بین 
ببریم. ما نمی توانیم از سوخت های فسیلی همان طور که در گذشته 

انجام داده ایم استفاده کنیم.«
گفت وگو با عباسپور را اینجا بخوانید:

همکاران تان  و  شما  از  مطالعه ای  که  بود  پیش  سال   ۲  *
منتشر شد که نشان می داد با ادامه روند گرمایش جهانی خطر 
سیل در برخی از مناطق افزایش پیدا می کند، با این اتفاقات 

اخیر به نظر شما پیش بینی شما تایید شده است؟
بله، متاسفانه این طور فکر می کنم، البته این نه تنها پیش بینی 
است.  مختلف  کشورهای  در  دانشمندان  سایر  بینی  پیش  بلکه  ما 
از مناطق دیگر  بسیاری  و  ایران  برای  »شرایط آب و هوایی جدید« 
بارندگی  کوتاه  های  دوره  آن  دنبال  به  که  سال ها خشکسالی  یعنی 

شدید به وجود می آید.
سوءمدیریت  از  جدای  را  ایران  اخیر  سیل های  پس   *

می توانیم به تغییراقلیم ارتباط بدهیم؟
به  اخیر  شدید  بارندگی های  که  ندارد  وجود  شکی  هیچ  قطعا. 
تغییراقلیم مربوط می شود. اما پاسخ چرایی این که چنین باران هایی 
منجر به سیل  می شود، مربوط به آمادگی و تصمیمات پیشگیرانه ای 

است که باید توسط مقامات گرفته شود.  
بسیاری از کشورها سعی می کنند با نصب سیستم های هشدار 
آماده  این چنینی  برای حوادث شدید  زیرساخت ها،  بهبود  و  دهنده 
ساختارهای  به  آب وهوایی،  جدید  واقعیت  برای  ما  واقع  در  شوند. 
اجازه  آب  به  که  بسازیم  باید سیستمی  ما  داریم.  احتیاج  مقاوم تری 
دهد تا سریع منطقه را ترک کند، اما آن طور که شنیده ام تحولات 

جدید در مناطق مختلف ایران برعکس این روند است.
*  در سوییس اگر با یک واقعیت جدید اقلیمی این چنینی 

روبرو شوند، چه واکنشی نشان داده می شود؟
چندین سیل در سال های ۱۹۹۹ ، ۲۰۰۵ و ۲۰۰۷ سوئیس را 
بهتری  تا روش های  وادار کرد  را  مقامات محلی  این ها  فلج کرده اند. 
برای جلوگیری از خسارت سیل در آینده طراحی کنند. آنها اکنون 
لغزش   ، سیل  شدن  جاری  خطر  محاسبه  مانند  بسیاری  برنامه های 
زمین، تورنت، بهمن و ... را اجرایی کردند. دولت های فدرال و کانتون 
دادن  قرار  جمله  از  ضرر،  کاهش  ابتکارات  برای  را  بودجه هایی  نیز 
روی  آب بندها  ساختن  آسیب پذیر،  شهرهای  در  زهکشی  های  لوله 
اصلی  های  رودخانه  کنار  در  های سیلاب  ایجاد دشت   ، رودخانه ها 
به  آن ها  های  زمین  از  استفاده  برای  کشاورزان  از  اجازه  گرفتن  و 
عنوان مسیل سیلاب ها اختصاص داده اند. ببینید در واقعیت جدید 
یاد  باید  اما  با سیل ها مبارزه کنیم  نمی توانیم  ، ما واقعاً  آب وهوایی 

بگیریم که با آنها زندگی کنیم.
ایجاد سیل  انسانی ای در  * به جز تغییراقلیم چه عوامل 

نقش دارند؟
روش  به  سازه ای  اقدامات  و  آهن  راه  ها،  جاده  سدها،  ساخت 
فعالیت های  از  برخی  سیل،  احتمال  محاسبه  بدون  و  نامناسب 
انسانی است که می تواند خطر بروز سیل را افزایش دهد. ما باید یک 
استراتژی بهتر برای مدیریت یکپارچه ریسک، مشابه آنچه در بسیاری 

از کشورهای دیگر جهان انجام می شود، داشته باشیم.
* اما برخی می گویند این بارندگی ها و سیل ها نشان از 

پایان دوره خشکسالی در ایران است.
کشور  خشک  استان های  در  همچنان  ما  نیست.  اینطور   ، نه 
آن  در  سیل  اثر  در  متناوب  طور  به  که  داشت  خواهیم  خشکسالی 
اختلال ایجاد می شود. هر دو رویداد ویران کننده خواهند بود. همین 
ایالات متحده و   ، استرالیا   ، ، چین  را در هند  حالا ما همین موارد 
سایر مناطق دنیا مشاهده می کنیم. همانطور که گفتم ، ما نمی توانیم 
با این وقایع بجنگیم. آنها اتفاق خواهند افتاد ما باید یاد بگیریم که 

با آنها زندگی کنیم و نسبت به آنها مقاومت بیشتری داشته باشیم.
خشکسالی؛  هم  باشیم،  داشته  سیل  هم  می توانیم  ما  درواقع 

متأسفانه ، این یک واقعیت جدید اقلیمی است.
این  این روند  ادامه  با  بودید که  * شما قبلا هشدار داده 
زندگی  غیرقابل  ایران  مناطق  برخی  که  دارد  وجود  امکان 
در کجای  امروز  نظر شما  به  اخیر   اتفاقات  به  توجه  با  شوند، 

این مسیر هستیم؟
این همان چیزی است که من به آن باور دارم. در سال ۲۰۱۲ 
غلظت دی اکسید کربن از مرز۴۰۰ پ پ ام  در هوا عبور کرد، امروز 
این عدد ۴۱۳ پ پ ام  است، گرمترین ماه نوامبر در ۲۰۱۵ اتفاق 
افتاد و دومین گرمترین ماه نوامبر را هم در سال ۲۰۱۹ تجربه کردیم.
آتش سوزی های بی سابقه ای در آمازون ، کالیفرنیا و استرالیا 
اعلام  توقف  بدون  می توانم  که  است  شکلی  به  شرایط   ... و  داد  رخ 
اینها همه نشانه  این آمارها را ادامه دهم. دیدن روند دشوار نیست، 
این که  باشیم.  را داشته  انتظارش  باید  آینده  چیزهایی است که در 
قابل  می آورد  ما  سر  بر  چه  بیشتر  فشار  تحت  طبیعی  سیسم  یک 

تصور است.
اگر همه چیز مانند گذشته ادامه یابد ، برخی از نقاط جهان از 
جمله مناطقی از ایران غیرقابل سکونت می شوند، بگذارید دو نمودار 
را نشان دهم که درصد مساحت تحت تأثیر بارش شدید و دمای شدید 
درجه  دمای ۶۰  در  کنید!  نگاه  را  روند  این  دهد. شما  نشان می  را 
سانتیگراد ، بعد از ۱۰ دقیقه در مناطق مرطوب ، افراد می توانند از 
گرمازدگی جان خود را از دست بدهند. این بالاترین حد تحمل انسان 
از ۵۰ درجه سانتیگراد  بالاتر  ، دمای  پدیا  به ویکی  استناد  با  است. 
تقریباً در آبادان و مناطق اطراف آن معمولی است. بنابراین ما تا چه 

حد از دمای تابستانی ۶۰ درجه سانتیگراد فاصله داریم؟
* این خیلی ترسناک است، برخی محققان هم می گویند 

چنین تصاویر آخرالزمانی واقعیت ندارد. چه نظری دارید؟
من در تلاش نیستم تا آینده ای پر از عذاب و غم را پیش بینی 
کنم اما ما باید از طبیعت و از واکنش آن نسبت به آنچه که ما غیر 
مسئولانه انجام می دهیم، آگاه باشیم. ما نمی توانیم همه چیز زمین 
را حفاری کنیم و آن ها را برای ساخت کالاهای بیهوده بسوزانیم. ما 
انجام  قبلًا  به روشی که  مواد شیمیایی سمی  با  را  زمین  نمی توانیم 
دادیم ، آلوده کنیم. ما نمی توانیم مانند گذشته جنگل ها، رودخانه ها 
فسیلی  های  از سوخت  توانیم  نمی  ما  ببریم.  بین  از  را  دریاچه ها  و 
همان طور که در گذشته انجام داده ایم استفاده کنیم. اگر هوشیار و 
مسئول باشیم می توانیم از بروز بلایا جلوگیری کنیم و اگر مسئولیت 
پذیر نیستیم و برای سود جویی های کوتاه مدت مانند آفات رفتار می 
کنیم ، پس باید منتظر آیه ۱۹ سوره ابراهیم »انْ یشََأْ یذُْهِبْکُمْ وَیأَْتِ 
بخَِلقٍْ جَدِید« )اگر بخواهد شما همه را در زمین نابود می سازد و خلقی 

دیگر از نو می آفریند؟( باشیم.

شهردار منطقه ۷ طی نشست با شهرداران مدارس این منطقه بر 
همکاری و همفکری هر چه بیشتر آنها با مدیران شهری تاکید کرد و 
گفت: طرح شهردار مدارس در راستای ترویج آموزش های شهروندی 
در مدارس هر ساله انجام می شود و با استقبال بسیار خوب دانش 

آموزان مواجه شده است.
حاجوی  سمیه  مراسم  این  جریان  در  امتیاز،  گزارش  به 
آموزشی و محله خود  خاطرنشان کرد: شهرداران مدارس در فضای 
یاری دهندگان ما در شهرداری هستند و ما تلاش داریم با اجرای این 
طرح نوجوانان را برای پذیرش مسئولیت و ترویج وظایف شهروندی 

آماده کنیم.
تمام حوزه های زندگی  تاکید کرد: شهرداری در  ادامه  وی در 
و  شهری  خدمات   ، عمرانی  فعالیتهای  قبیل  از  شهروندان  شهری 
نگهداشت شهر ، فضای سبز، فعالیت های اجتماعی محلات و حمل و 

نقل و ترافیک و... ورود دارد.
شهردار منطقه ۷ عنوان کرد: شهرها زنده و پویا هستند و هرروز 
یک اتفاق جدید در سطح شهر رخ می دهد بنابراین ما در شهر تهران 
نیاز داشتیم تا نیروی جوان، توانمند و مشارکت جو در اداره امور به 

ما کمک کنند.
وی تصریح کرد: شما شهرداران مدارس در خانواده ها و محلات 
خود با مسائل روز روبرو هستید و با نگاه خود این مسائل را بررسی 
می کنید بنابراین حضور شما به عنوان شهردار مدرسه تمرینی است 
تا در آینده بتوانید نقش پررنگ تری را در شهر داشته باشید. شما باید 
یادبگیرید چگونه مدیر باشید و به مسائل و مشکلات اهمیت بدهید 
و چون نگاهتان با نگاه ما بسیار متفاوت است می توانید مسائلی را 

یادآوری کنید که به ما در اداره شهر کمک اساسی کند.
حاجوی تاکید کرد: در جریان این طرح ما شما شهرداران مدارس 
را آماده می کنیم تا در مسیر توسعه و رشد به عنوان همکاران ما کار 
کنید تا در آینده نزدیک افراد خوب و فرهیخته ای داشته باشیم تا در 

امور کشوری و شهری یاری رسان ما باشند.
وی یادآور شد: تمام مسائل و مواردی که شهرداران مدارس مطرح 
می کنند با جدیت مورد بررسی و تحلیل قرار می گیرند و تلاش می کنیم 

تا به سر انجام رسیدن آنها از هیچ تلاشی فروگذار نباشیم.
شهردار منطقه ۷ ضمن تشریح موقعیت جغرافیایی منطقه، گفت: 
به دلیل وجود مراکز مهم فرهنگی، تجاری و اداری در این منطقه شما 

وظایف سخت تر و متفاوت تری را بر دوش خود دارید.
وی تاکید کرد: براساس برنامه ریزی های انجام شده مقرر شده 
تا ماهی یکبار معاونین و شهرداران مدارس با معاونین منطقه جلسه 
داشته باشند و در این جلسه مسائل و موضوعات مختلف را مطرح و 
ارزیابی کنند و هر فصل هم در شورای مدیران حضور داشته باشند 
با معاونین منطقه  و چکیده موضوعات مطرح شده در جلسات خود 
را مطرح کنند تا از این طریق با جلسات مدیریتی در سطح بالا هم 

آشنا شوند.
حاجوی در پایان با اشاره به برگزاری انتخابات شهردار مدرسه 
در مدرسه استثنایی دکتر خزائلی، خاطرنشان کرد: امسال ما تلاش 
کردیم تا با برگزاری این انتخابات در مدرسه استثنایی دکتر خزائلی 
این عزیزان را هم هرچه بیشتر وارد عرصه های تصمیم گیری کنیم 
زیرا معلولین و توان یایان با مسائل و مشکلاتی روبرو هستند که باید 
برای رفاه حال آنها و حضور پر رنگ تر آنها در شهر در اولویت اقدامات 

شهری قرار گیرد.
این نشست شهرداران مدارس منطقه ۷  پایان  گفتنی است در 

احکام خود را از سمیه حاجوی دریافت کردند.

همزمان با آغاز دهه فجر
میزبانی شهرداری منطقه ۱9 از زائران 

حرم امام خمینی )ره( 
ایستگاه  دو  برپایی  با   ۱۹ منطقه  شهرداری 
)ه(  امام خمینی  زائران حرم  و  از شهروندان  صلواتی 

میزبانی کرد.
معاون  فریدی  محسن  امتیاز،  گزارش  به 
آغاز  مناسبت  به  گفت:  منطقه  اجتماعی  و  فرهنگی 
همراهی  و  مشارکت  با  حوزه  این  فجر،  مبارک  دهه 
پایگاه حوزه مقاومت بسیج شهرداری منطقه اقدام به 
جلوس حضرت  محل  در  صلواتی  ایستگاه  دو  برپایی 
امام خمینی )ره( کردند.  وی افزود: در این ایستگاه 
ها علاوه بر پذیرایی،بروشورهایی درخصوص شخصیت 
شهروندان  بین  ایشان  خاطرات  و  )ره(  امام  حضرت 
توزیع شد. همچنین با اهدای پرچم جمهوری اسلامی 
ایران به شهروندان یاد و خاطره لحظه تاریخی ورود 
فریدی  شد.  داشته  گرامی  ایران  به  انقلاب  بنیانگذار 
و  زائران  شهروندان،  نظیر  بی  استقبال  به  اشاره  با 
برپا شده  ایستگاه های صلواتی  از  مردم سایر شهرها 
خاطرنشان کرد: نزدیک به ۳ هزار نفر در این ایستگاه 
ها پذیرایی شدند.  به گفته این معاون مراسم بیعت 
همکاران شهرداری منطقه با آرمانهای امام راحل)ره(، 
شرکت در مراسم سخنرانی حجت الاسلام حاج علی 
اکبری رئیس ستاد نماز جمعه کشور و نیز غبارروبی 
قرائت  با  همراه  انقلاب  و  مقدس  دفاع  شهدای  مزار 
با آغاز  برنامه های اجرا شده همزمان  از دیگر  فاتحه 
انقلاب  پیروزی  سالگرد  یکمین  و  چهل  و  فجر  دهه 

اسلامی بود.

برگزاری جشنواره  تفریحی ورزشی 
فجر انقلاب در بوستان پیروزی 

منطقه۱۳
با عنایت به فرارسیدن ایام الله دهه مبارک فجر 
و چهل و یکمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی ایران 
ورزش  اداره  توسط  انقلاب  فجر  ورزشی  جشنواره   ،
معاونت امور فرهنگی و اجتماعی شهرداری منطقه۱۳ 

در بوستان پیروزی برگزار می شود. 
به گزارش امتیاز، سجاد سبحانی، معاون امور 
در   : گفت  منطقه  شهرداری  اجتماعی  و  فرهنگی 
راستای شعار شهردار تهران» تهران، شهری برای همه 
« و همزمان با گرامیداشت ایام الله دهه مبارک فجر 
،  شهرداری منطقه با مشارکت اداره ورزش و جوانان 
جشنواره   برگزاری   به  اقدام   ، تهران  شرق  شمال 
تفریحی ورزشی فجر انقلاب در بوستان پیروزی کرد.  
از ۱۵  برپایی ۱۴ غرفه  با  این جشنواره  به گفته وی 
بهمن ماه آغاز به کار می کند و تا ۲۲ بهمن ماه روز 
معاون  داشت.   ادامه خواهد  اسلامی  انقلاب  پیروزی 
اظهار  منطقه  شهرداری  اجتماعی  و  فرهنگی  امور 
بازی  و   با ورزش های متنوع  این جشنواره   : داشت 
های محلی ، سنتی و بومی و هنر های رزمی میزبان 
 : ادامه داد  . وی  بود  شهروندان و خانواده ها خواهد 
اجرای حرکات اصلاحی ، فیزیوتراپی ، مشاوره تغذیه و 
چکاپ سلامت از دیگر برنامه های این جشنواره است 
.سبحانی با اشاره به میزبانی منطقه ۱۳ برای همایش 
تونیک ویژه مربیان مناطق ۲۲ گانه خاطر نشان کرد: 
این رویداد ورزشی روز دوشنبه ۱۴ بهمن ماه از ساعت 
۱۵-۱۳ در مجموعه ورزشی شهید عماد مغنیه واقع 

در خیابان سی متری نیروی هوایی برگزار می شود.

شهردار منطقه 5 اعلام کرد 
آغاز عملیات بازسازی پل کن

پل  بازسازی  عملیات  آغاز  از   ۵ منطقه  شهردار 
کن خبر داد .

شهردار  حیدری  فریدون  امتیاز،  گزارش  به 
بازسازی  عملیات  اجرای  روند  از  بازدید  در  منطقه 
شورای  عضو  نظری  حجت  همراه  به  که  کن  پل 
اسلامی شهر تهران و برزین ضرغامی ، رئیس سازمان 
زیباسازی شهر تهران صورت گرفت ، از اجرای مرحله 
اشاره  با  . وی  تاریخی کن خبر داد  مقاوم سازی پل 
به آسیب این پل تاریخی در سیل سال جاری و لزوم 
بازسازی آن اعلام کرد : اعتبار بودجه مورد نیاز برای 
زیباسازی  سازمان  اعتبارات  قالب  در  کن  پل  مرمت 
فرهنگی  میراث  سازمان  با  مساعدت  در  تهران  شهر 
دیده شده ، تا به سرعت عملیات بازسازی آغاز شود 
شورای  اعضای  ویژه  پیگیری  به   ۵ منطقه  شهردار   .
زیباسازی  سازمان  جمله  از  تهران  شهرداری  و  شهر 
شهر تهران  برای مرمت هر چه سریعتر پل تاریخی 
کن اشاره کرد و اظهار داشت : پس از اتمام عملیات 
پیمانکار  و  مشاور  شرکت     ، پل  بازسازی  مقدماتی 
مورد تایید سازمان میراث فرهنگی در اجرای پل های 

تاریخی، عملیات مرمت این پل آغاز می شود .

همزمان با توزیع فیشهای عوارض نوسازی، 
پسماند و کسب و پیشه انجام شد؛

تشکیل ستاد ویژه پاسخ گویی به 
درخواست شهروندان

۲۹۷ هزار و ۶۰۳  فیش عوارض نوسازی، 
در  ماه   دی  اواخر  از  پسماند  و  پیشه  و  کسب 
منطقه ۱۵توزیع و ستاد پاسخگویی به شهروندان 

در اداره درآمد تشکیل شد.
به گزارش امتیاز، امیدعلی رحیم زاده  معاون 
مالی و اقتصاد شهری منطقه با اعلام این خبر گفت: 
۲۴۷ هزار و 8۶۱ فیش عوارض نوسازی و پسماند 
و ۴۹ هزار و ۷۴۲ فیش عوارض کسب، پیشه و 
شهروندان  تمامی  برای  بهمن  اوایل  از  پسماند  
ساکن منطقه ۱۵ با مشارکت اداره پست جنوب 
همین  به  وی،  گفته  به  شد.  ارسال  تهران  شرق 
اداره درآمد تشکیل  منظور ستاد پاسخ گویی در 
شد تا به شهروندان در مورد نحوه محاسبه فیش 
توضیحات لازم داده شود و اکنون ۲ باجه در این 
برای پاسخگویی شهروندان فعال است. وی  اداره 
پاداش  نیز ۱۰ درصد  اضافه کرد: در سال جاری 
خوش حسابی عوارض همانند سنوات گذشته برای 
تمام شهروندان منظور شده که در صورت پرداخت 
به موقع،  شهروندان از آن بهره مند می شوند. رحیم 
زاده به تشریح روش های پرداخت عوارض پرداخت 
سامانه  طریق  از  توانند  می  شهروندان  گفت:  و 
اینترنتی Tehran.ir  ، درگاه های حضوری و غیر 
حضوری بانکهای ذکر شده قسمت پایین فیشها و 
سامانه تلفنی ۱۳۷ نسبت به پرداخت عوارض خود 
اقتصاد شهری منطقه  اقدام کنند. معاون مالی و 
مشاهده  صورت  در  شهروندان  کرد:  خاطرنشان 
هرگونه مغایرت در فیش ها به اداره درآمد  منطقه 

مراجعه کنند.

۳6 هزار اصله درخت در شمال تهران 
بازپیرایی شد

درختچه  و  درخت  اصله   ۴۱۷ و  هزار   ۳۶
به منظور حفظ و نگهداری و اجرای عملیات به 
زراعی فضاهای سبز، در شمال تهران باز پیرایی 

و هرس شد .
 به گزارش امتیاز؛ شهرزاد مهرمند رئیس 
اعلام  با  اداره فضای سبز شهرداری منطقه یک 
فرم  هدف  با  اقدام  این  داشت:  اظهار  فوق  خبر 
دهی، حذف سرشاخه خشک و رو به زوال، جوان 
سازی و جلوگیری از بیماری ها و آفات گیاهی و 
رفع مشکل برخورد سرشاخه ها با سیم های برق 
عملیات هرس در بین درختان توت، اقاقیا، زبان 

گنجشک، نارون و چنار انجام شد .
روش  سه  با  پیرایی  باز  عمل  گفت:  وی 
سطح  در  ها  شاخه  تنک  و  شدید  نیمه  شدید، 
نواحی منطقه یک صورت پذیرفته که تاکنون از 
عملیات هرس، بیش از یک هزار تن زائدات جمع 
تهیه چیپس حمل  دپو جهت  به محل  و  آوری 
شده است تا به عنوان مالچ در جنگل کاریها و 
درخت کاریهای  معابر استفاده شود. مهرمند با 
اشاره به خواص مالچ خاطر نشان کرد : جلوگیری 
از رشد علف های هرز و تبخیر سطحی آب در 
هنگام آبیاری و همچنین ذخیره آب در مالچ و 
به مرور در اختیار قراردادن آب ذخیره شده به 
گیاه از فوائد مالچ است.این مقام مسئول تصریح 
کرد: به طور متوسط  از هر اصله درخت هرس 
شده  حاصل  هرس  زائدات  کیلوگرم   ۲۹ شده  
تاکنون  آنها  به مکان دپو  برای حمل  است که 
دهگانه  نواحی  از  زائدات  کامیون  هزار  از  بیش 
شده  ارسال  دپو  محل  به  و  آوری  جمع  منطقه 
اداره فضای سبز شهرداری منطقه  است. رئیس 
و  زراعی  به  عملیات  در  یک  منطقه  افزود:  یک 
کندوکوب در سطح معابر در دی ماه ۲۴ هزار و 
۴۶۵ کیلوگرم کودکمپوست گرانوله تهیه شده از 

سازمان پسماند را استفاده نموده است

فـضاسازی میادین و معابر قلب پایتخت 
به مناسبت ایام دهه مبارک فجر

منطقه  شهرداری  شهری  خدمات  معاون 
پیروزی  فرا رسیدن سالگرد  ۶ گفت: در آستانه 
فجر،  مبارک  دهه  و  اسلامی  شکوهمند  انقلاب 
قلب پایتخت  با آذین بندی و نورپردازی آماده 

استقبال از این ایام شده است.
بخشی  علی  علیرضا  امتیاز،  گزارش  به 
گفت: در راستای گرامیداشت ایام الله دهه فجر 
منطقه  این  اسلامی  انقلاب  پیروزی  سالگرد  و 
المانهای  و  معابر  پاکسازی  و  شستشو  به  اقدام 
سطح  در  نورپردازی  و  بندی  آذین  شهری، 
منطقه کرد. وی تصریح کرد: اداره زیباسازی این 
و ساختمانهای شهرداری  ،معابر  میادین  منطقه 
روز  راهپیمایی  از  مسیرهای   بخشی  و  منطقه 
آذین  ویژه  صورت  به  را  منطقه۶  در  بهمن   ۲۲
بندی نموده است. گفته علی بخشی ۱۵۰۰۰متر 
ریسه پرچمی جمهوری، 8۰ تخته پرچم ایران و 
الوان،تعداد ۴۰ مورد طاق نصرت،روشنایی کلیه 
نورپردازیها و  ریسه های نوری به مناسبت دهه 
فجر در سطح منطقه نصب و راه اندازی شده اند.
وی خاطرنشان کرد: حدود ۱۱۰۰مترمربع چاپ 
اقدامات  دیگر  از  منطقه  سطح  در  بنر  اکران  و 
بوده  فجر  دهه  ایام  مناسبت  به  زیباسازی  اداره 
۲۲بهمن  الله  یوم  روز  کاری  برنامه  در  و   است 

قرار دارد.

شهردار منطقه۲۱:
نقش اصلیHSE، » کنترل عوامل 

ناایمن و خطرساز »  است
 HSE جلسه افتتاحیه ارزیابی نشان تعالی
و  معاونین  شهردار،  حضور  با  منطقه۲۱  در 
مدیران ارشد این منطقه، دبیر و ناظران شورای 
ارزیابان  گروه  و  تهران  شهرداری   HSE عالی 

دبیرخانه نشان تعالی HSE برگزار شد.
این  شهردار  رحمانی  امتیاز،  گزارش  به 
تشریح  ضمن  جلسه؛  این  ابتدای  در  منطقه 
جدید  دوره  در  پذیرفته  صورت  اقدامات  تمامی 
مدیریت شهری ورودی غربی پایتخت در راستای 
رعایت الزامات HSE در منطقه۲۱ گفت: نقش 
خطرساز  و  ناایمن  عوامل  کنترل   ،HSEاصلی
است و در بخش شهری و موارد مرتبط به آن، 
آلودگی های محیط زیستی مهمترین و پیچیده 
ترین مبحث در حوزه HSE است.وی در ادامه 
افزود: یکی از وظایف ذاتی شهرداری، جمع آوری 
زباله ها و تفکیک پسماندهای خشک است که در 
همین راستا منطقه۲۱ گام های بلندی در حوزه 
تفکیک  ربات  تحقیقاتی درخصوص  و  مطالعاتی 
مصنوعی  هوش  فناوری  از  گیری  بهره  با  زباله 
با  همچنین  منطقه۲۱  شهردار  است.  برداشته 
تاکید بر اینکه نوع کار شهرداری، ارائه خدمات 
به شهروندان است و معیارهای دخیل در ارزیابی 
و  حفظ  باشند؛  کیفی  شکل  به  بایست  می  ها 
رعایت مسایل ایمنی در کلیه پروژه های اجرایی 
و عمرانی شهر تهران، به منظور کاهش حوادث 
و ایجاد محیط ایمن برای شهروندان را ضروری 

دانست. 

ایجاد رمپ  ویژه تردد معلولین در 
چهارراه جهان کودک منطقه ۳

با هدف فراهم سازی تردد ایمن و با سهولت 
برای کم توانان جسمی و حرکتی، چهارراه جهان 
کودک در منطقه ۳ تهران با اجرای طرح مناسب 

سازی عمرانی برای معلولین، ساماندهی شد.
ایمن  تردد  برای  امتیاز،  گزارش  به 
توان جسمی و حرکتی در  افراد کم  و  معلولین 
گانه  نواحی شش  از  ناحیه  هر  در  معابر شهری 
بوستان  محله،  سرای  معبر،  یک  منطقه،  این 
انتخاب می شود و پس از کار کارشناسی فعالیت 
راستا،  همین  در  شود.  می  اجرا  آن  در  عمرانی 
ارتباطی  نقطه  سال   ۱۵ مدت  به  که  سکویی 
بزرگراه شهید حقانی و چهارراه جهان کودک را 
بسته بود با حذف پله های پیاده رو، تبدیل آن به 
رمپ ویژه ویلچر رو، محلی برای سهولت رفت و 
آمد معلولین در این محدوده شد. مناسب سازي 
شهر براي تردد معلولان و جانبازان از مهم ترین 

دغدغه شهرداري منطقه ۳ است.
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